

山西财经大学 2026 年国际生招生简章

2026 Recruitment Guide for International Students of SXUFE

山西财经大学始建于 1951 年，是一所历史悠久、特色鲜明的中国高等学府，坐落于素有“龙城”之称的中国历史文化名城、山西省省会太原市。

学校以经济学、管理学、统计学为特色，是中国财经类高校 AACSB 和 AMBA 会员，中国大学排行榜财经类院校第 10 名。有国家级特色专业 5 个、省级重点学科 4 个、省级重点建设学科 5 个；博士后科研流动站 2 个、一级学科博士学位授权点 4 个、一级学科硕士学位授权点 10 个。

学校具备培养学士、硕士、博士和博士后的完整教育体系，现有全日制本科生 16894 人，硕士研究生 4358 人，博士研究生 219 人，继续教育学生 8330 人。有教职工 1660 人，其中专任教师 1138 人，教授、副教授 539 人，具有博士学位教师 746 人。

山西财经大学国际教育学院的前身是对外交流学院，始建于 2002 年，2017 年开始招收国际生，设有“山西省来晋留学政府奖学金”“山西财经大学校长奖学金”，现已培养了来自德国、巴基斯坦、哈萨克斯坦、塔吉克斯坦、印度、摩洛哥、孟加拉国、印度尼西亚、斯里兰卡、阿富汗、阿尔及利亚、柬埔寨、埃及等 19 个国家的 160 多名留学生。一批优秀毕业生在中外高校和企业任职，为推动中外友好交流贡献力量。

学校校园环境现代化，宿舍条件优越，运动设施齐全。交通便利，北京直达太原高铁 2.5 小时左右，距离武宿机场、太原南站约 10 分钟车程。

Shanxi University of Finance and Economics is a provincial-level university of finance and economics in Shanxi Province. Established in 1951, it is a higher education institution with a long history and distinct characteristics. It is located in Taiyuan, the provincial capital of Shanxi Province and a national historical and cultural city known as the "Dragon City".

The school is characterized by its strengths in economics, management, and statistics. It is a member of both AACSB and AMBA, ranking 10th among financial and economic universities in China's university rankings. The school boasts 5 national-level characteristic majors, 4 provincial-level key disciplines, and 5 provincial-level key construction disciplines. Additionally, it has 2 postdoctoral research stations, 4 doctoral degree authorization points for first-level disciplines, and 10 master's degree authorization points for first-level disciplines.

The school boasts a comprehensive educational system for cultivating undergraduates, master's degree holders, doctoral degree holders, and postdoctoral researchers. Currently, there are 16,894 full-time undergraduates, 4,358 master's degree holders, 219 doctoral degree holders, and 8,330 students in continuing education. The school employs 1,660 faculty and staff members, including 1,138 full-time teachers, 539 professors and associate professors, and 746 teachers with doctoral degrees.

The predecessor of the School of International Education at Shanxi University of Finance and Economics was the School of Foreign Exchange, which was founded in 2002, and began enrolling international students in 2017. It offers the "Shanxi Provincial Government Scholarship for Studying in Shanxi" and the "President Scholarship of Shanxi University of Finance and Economics". To date, it has trained more than 160 international students from 19 countries, including Germany, Pakistan, Kazakhstan, Tajikistan, India, Morocco, Bangladesh, Indonesia, Sri Lanka, Afghanistan, Algeria, Cambodia, Egypt, and more. A group of outstanding graduates have taken positions in Chinese and foreign universities and enterprises, contributing to the promotion of friendly exchanges between China and foreign countries.

The campus environment is modernized, with superior dormitory facilities and comprehensive sports amenities. It enjoys convenient transportation access: the direct high-speed rail connection from Beijing to Taiyuan takes approximately 2.5 hours, while Wusu Airport and Taiyuan South Railway Station are only about a 10-minute drive away.

一、基本学制 Basic Duration of Study

学校招收博士研究生和硕士研究生。博士研究生基本学制为 3 年，硕士研究生基本学制为 2 年。

The school recruits doctoral and master's degree candidates. The basic academic duration for doctoral candidates is 3 years, while that for master's degree candidates is 2 years.

二、申请资格 Requirements

(一) 基本条件: 非中国籍公民持有效外国护照。华侨、华人和移民国外的中国公民以外国留学生身份申请来华学习, 须持有效外国护照或国籍证件 4 年以上(含), 且

过去 4 年实际在国外生活 2 年以上；身心健康，无重大疾病、传染病和精神病史；对华友好，尊重中国风俗，遵守中国法律法规和学校规章制度。

(二) 语言要求：外语水平达到以下条件之一

1. 雅思成绩不低于 6.0 分
2. 托福成绩不低于 85 分
3. 经学校认定的英语母语国家的申请者
4. 上一阶段采用全英文授课的申请者，提供由在读学校出具的《英文授课证明》

(1) Basic conditions: Non-Chinese citizens holding valid foreign passports. Overseas Chinese, ethnic Chinese, and Chinese citizens who have emigrated to foreign countries must hold valid foreign passports or nationality certificates for at least 4 years and have actually lived abroad for at least 2 years within the past 4 years when applying to study in China as foreign students; they must be physically and mentally healthy, without any history of major illnesses, infectious diseases, or mental illnesses; they must be friendly towards China, respect Chinese customs, and abide by Chinese laws and regulations as well as school rules and regulations.

(2) Language Requirements: The foreign language proficiency must meet one of the following conditions.

IELTS score of not less than 6.0

TOEFL score of not less than 85

Applicants from English-speaking countries recognized by the university

Applicants who have been taught in English in the previous stage should provide a "Certificate of English Teaching" issued by their current school

三、申请时间与招生方式 **Applying Time and Approach**

(一) 申请时间：2026 年 5 月 29 日——2026 年 6 月 14 日

(二) 招生方式：申请考核制

(1) Application Time: From May 29, 2026 to June 14, 2026

(2) Admission Approach: Application and Evaluation

四、申请材料 **Applying Materials**

(一) 基本材料

1. 护照

2. 毕业证、学位证
3. 语言证明
4. 无犯罪记录证明
5. 成绩单
6. 外国人体格检查表
7. 个人存款证明/经济担保函
8. 山西财经大学 2026 年境外学生入学申请表
9. 专家推荐信（2 封）
10. 研究计划
11. 保证书
12. 35mm × 45mm 护照规格证件照

（二）奖学金专项材料

1. 奖学金申请表
2. 论文、荣誉证书、参会证明等支撑材料

（三）其他补充材料

1. 在华申请者须提供在华期间的所有签证或居留许可的扫描件。在华工作者须提供受聘单位的预解除合同函。
2. 2026 年应届毕业生须提供预毕业证明。

I Basic Documents

1. Passport
2. Graduation certificate and degree certificate
3. Language proficiency certificate
4. Certificate of no criminal record
5. Academic transcript
6. Foreigner physical examination form
7. Personal Deposit Certificate/Financial Statement
8. SXUFE 2026 Overseas Student Admission Application Form
9. Recommendation Letters (2 letters)
10. Research Plan
11. Letter of Guarantee

12. 12.35mm × 45mm passport-sized photo

II Scholarship Materials

1. Scholarship Application Form
2. Supporting materials such as the thesis, certificates of honor, and attendance certificates

III Other Supplementary Materials

1. Applicants residing in China must provide scanned copies of all visas or residence permits held during their stay in China. Working professionals in China must submit a pre-termination letter from their employing institution.
2. Graduates in 2026 must provide a pre-graduation certificate.

五、招生专业、奖学金、收费标准 Majors, Scholarship, and Fee

(一) 招生专业与奖学金 Majors and Scholarship

表 1 山西财经大学 2026 年国际生招生专业与奖学金

招生类别	专业	奖学金	授课语言
		类别	
博士或硕士研究生	统计学	山西省来晋留学政府奖学金	英语
	理论经济学	山西财经大学校长奖学金	
硕士研究生	MBA	山西省来晋留学政府奖学金	
		山西财经大学校长奖学金	
	国际贸易学	山西省来晋留学政府奖学金	
		山西财经大学校长奖学金	
备注：奖学金按年度评审，发放时间为每年6月、12月。			

Table 1: Majors and Scholarships for International Students of SXUFE in 2026

Level	Majors	Scholarship	Teaching Language
		Type	
PhD or Master's Student	Statistics	Shanxi Province Government Scholarship for International Students	
		President's Scholarship of SXUFE	
		Shanxi Province Government Scholarship	

	Theoretical Economics	for International Students	English
		President's Scholarship of SXUFE	
Master’s Student	MBA	Shanxi Province Government Scholarship for International Students	
		President's Scholarship of SXUFE	
	International Trade	Shanxi Province Government Scholarship for International Students	
		President's Scholarship of SXUFE	
Note: Scholarships are reviewed annually and disbursed in June and December each year.			

(二) 收费标准 Charging standard

表 2 山西财经大学国际生收费标准

序号	项目名称	金额（人民币）	收款单位
1	学费	硕士生：8000元/生·年 博士生：12000元/生·年	山西财经大学
2	住宿费	四人间：1000元/生·年	
3	注册费	500元/生	
4	保险费	800元/年	联华留学保险公司
5	居留许可费	800元/年	太原市出入境管理局
6	体检费	415元/次	山西出入境健康体检中心
备注： 无论是否申请奖学金，均须缴纳注册费。			

Table 2: Detailed List of Study Costs for International Students at Shanxi University of Finance and Economics

No.	Type	Amount (CNY)	Payee
1	Tuition	Master's student: 8,000 RMB per student per year PhD student: 12,000 RMB per student per year	Shanxi University of Finance and Economics
2	Accommodation Fee	Quadruple room: 1000 yuan per student per year	
3	Registration Fee	500 RMB per student	
4	Insurance Fee	800 RMB per student	Lianhua Overseas Study Insurance Corporation

5	Residence Permit Fee	800 RMB per time	Taiyuan Exit and Entry Administration Bureau
6	Physical Examination Fee	415 RMB per time	Shanxi Exit-Entry Medical Center
Note: Whether or not you apply for a scholarship, you must pay the registration fee.			

六、其他事项 Other matters

山西财经大学 2026 年国际生招生流程包括资格审核、专业考核两个环节。资格审核结果在山西财经大学国际教育学院官网进行公示，并以邮件形式通知本人；专业考核采取线上面试的形式进行，含专业面试和素质面谈，具体时间与安排另行通知。

The enrollment process for international students at Shanxi University of Finance and Economics in 2026 comprises two stages: qualification review and professional assessment. The results of the qualification review will be publicly announced on the official website of the International Education College of Shanxi University of Finance and Economics, and notified to the individual via email. The professional assessment will be conducted through online interviews, encompassing both a professional interview and a competency interview. Specific time and arrangements will be announced separately.

山西财经大学国际教育学院

2026 年 5 月 29 日

International Education School of SXUFE

May 29, 2026

材料提交邮箱: gjjyxy@sxufe.edu.cn

Application Materials Submission Email: gjjyxy@sxufe.edu.cn

招生咨询电话: Tel: 0351-7666156

+8615534060390 (微信同号 Wechat)

地址: 山西省太原市小店区坞城路 140 号

Address: No. 140 Wucheng Road, Xiaodian District, Taiyuan City, Shanxi Province